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Justerare Emilia Bjuggren (S), Andréa Hedin (M) 
 
 

Paragraf §§1-7, §§9-10, §§19-24 
 

Sekreterare Carl Lidén Högselius 
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§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) och vice ordföranden Andréa 
Hedin (M) utses att justera protokollet från dagens sammanträde. 
  
Justering av protokollet ska ske senast den 4 juni 2025. 
 
 

Sida 3 (34)



 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 5/2025 
 

2025-05-22 

§ 2 
Information från förvaltningen  

Beslut  
  
2.1 Observatorielundens skola 
Katarina Sweding, grundskolechef, informerar om ärendet gällande 
Observatorielundens skola. 
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§ 3 
Anmälan av protokoll  

Beslut  
  
3.1 Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 
förvaltningsgrupp den 13 maj 2025 
Protokollet från utbildningsförvaltningens förvaltningsgrupp den 13 
maj 2025 anmäls och läggs till handlingarna. 
 
3.2 Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens, 
förskolenämndens och SISAB:s råd för funktionshinderfrågor 
den 14 maj 2025 
Protokollet från utbildningsnämndens, förskolenämndens och 
SISAB:s råd för funktionshinderfrågor den 14 maj 2025 anmäls och 
läggs till handlingarna. 
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§ 4 
Anmälan av beslut från kommunfullmäktige, 
kommunstyrelsen och stadens nämnder inom nämndens 
verksamhetsområden  
UTBF 2025/39 
 

Beslut  
Besluten från kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och stadens 
nämnder inom utbildningsnämndens verksamhetsområden anmäls. 
 
Handlingar i ärendet 

• UTBF 2025/39-8 Sammanställning - Anmälan av beslut i 
maj 2025 

• UTBF 2025/39-8.1 KF § 16 Årsredovisning 2024 med 
uppföljning av budget för Stockholms stad 

• UTBF 2025/39-8.2 SÖD § 7 Medborgarförslag - Nordiska 
skolspelen 
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§ 5 
Anmälan av delegationsbeslut och inkomna handlingar  
UTBF 2025/122 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden anmäler följande delegationsbeslut: 
  

1. Anmälan av delegationsbeslut inom 
utbildningsförvaltningen till och med den 8 maj 2025 (bilaga 
a). 

2. Anmälan av beslut om att skolplikten upphör på grund av 
varaktig vistelse utomlands och uppskjuten skolplikt (bilaga 
b). 

3. Kontorsutlåtande – Dimensioneringsförslag av 
riksidrottsgymnasieverksamheten 2026/27–2028/29 (bilaga 
c). 

 
Handlingar i ärendet 

• UTBF 2025/122-9 Sammanställning - Delegationsbeslut och 
inkomna handlingar maj 2025 

• UTBF 2025/122-9.1 Bilaga a Delegationsbeslut till och med 
2025-05-08 

• UTBF 2025/122-9.2 Bilaga b Varaktig vistelse utomlands 
och uppskjuten skolplikt maj 2025 

• UTBF 2025/122-9.3 Bilaga c Kontorsutlåtande 
dimensioneringsförslag av riksidrottsgymnasieverksamheten 
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§ 6 
Nybyggnation av grundskola i Stora Sköndal  
UTBF 2023/3006 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

inriktningsförslag för nybyggnation av grundskola i Stora 
Sköndal till en uppskattad hyresgenererande projektkostnad 
exklusive index om cirka 814,3 mnkr vilket motsvarar en 
beräknad första årshyra om cirka 65,2 mnkr. Tillkommande 
årshyra år 1 är 58,8 mnkr efter avgående hyra för 
Sandåkraskolan.  

  
2. Utbildningsnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om 

godkännande av inriktningsförslag för nybyggnation av 
grundskola i Stora Sköndal till en uppskattad 
hyresgenererande projektkostnad exklusive index om cirka 
814,3 mnkr vilket motsvarar en beräknad första årshyra om 
cirka 65,2 mnkr. Tillkommande årshyra år 1 är 58,8 mnkr 
efter avgående hyra för Sandåkraskolan. 

  
3. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

förslagshandlingskostnad om 15,9 mnkr. 
  

Reservationer 
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) reserverar sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag till beslut som 
redovisas under protokollets rubrik "Förslag till beslut". 
  
Claes Nyberg (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
  
Linnéa Vinge (SD) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
SISAB har på beställning från utbildningsförvaltningen genomfört 
en utredning av en ny grundskola F-9 för 930 elever, inklusive 30 
elever i anpassad grundskola, i Stora Sköndal. Syftet med skolan är 
att möta behovet av elevplatser nära hemmet sett till kommande 
bostadsbyggnation. Skolan ska också helt ersätta elevplatser på 
Sandåkraskolan i och med att bygglov för Sandåkraskolans 
tidsbegränsade lokaler löper ut. En ny skola i Stora Sköndal 
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kommer även möjliggöra tomställning av Sandåkraskolans 
permanenta lokaler för eventuella verksamhetsanpassningar och 
underhåll. Området saknar idag både elevplatser i årskurs 7–9 och 
platser i anpassad grundskola. 
  
Den nya skolbyggnaden innehåller samtliga funktioner. Matsal och 
idrottslokaler görs tillgängliga för uthyrning. Under skolan ska ett 
underjordiskt parkeringshus byggas och finansieras av Stockholms 
stads Parkering AB. Parkeringshuset ska samplaneras med 
skolbygget men stå klart innan skolan byggs. 
  
Projektkostnaden exklusive index är 771,2 mnkr. 
Omkostnadstillägg och kreditiv om 52,8 mnkr tillkommer vilket ger 
utbildningsnämnden en total kostnad om 824,0 mnkr varav 
hyresgrundande kostnad är 814,3 mnkr. En beräknad tillkommande 
årshyra är beräknad till 65,2 mnkr. 
  
Projektkostnaden har ökat cirka 100 mnkr sedan reviderat 
utredningsbeslut, vilket baserades på schablonsiffror. I detta beslut 
har kalkyl gjorts på framtagen utredningshandling där ytor och 
funktioner omdisponerats och ökat vilket medfört merkostnader. 
Även arbetsplatsomkostnader och byggherrekostnader har ökat, 
kopplat till ytan och komplexiteten i projektet. 
  
Förvaltningen och SISAB föreslår att projektet går vidare till 
förslagshandling och återkommer med ett underlag för 
genomförandebeslut. Behovet av en ny skola i området är 
avgörande för bedömningen. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) och Claes Nyberg 
(C) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt Moderaternas 
(M) och Centerpartiets (C) gemensamma förslag till beslut enligt 
följande: 
  

1. Att i första hand återremittera förslaget om en ny 
grundskola i Stora Sköndal för ytterligare beredning. 

2. Att i andra hand delvis godkänna förslaget men att 
utvärdera tidsplanen för den nya skolan. 

3. Att därutöver anföra. 
  
Stockholm befinner sig i en utmanande period i stadens 
historia där barnafödandet är lågt och utflytten av framförallt 
barnfamiljer växer. Därtill har skenande byggpriser och höga 
finansieringskostnader skjutit planer på nya bostadsområden 

Sida 9 (34)



 
 
 

 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 5/2025 
 

2025-05-22 

och andra investeringar på framtiden. Prognoserna, kring 
utvecklingen av stadens befolkning, som utgör viktiga 
underlag för stadens planering av bland annat skolor har även 
visat sig vara svagare för varje år. 
  
Det finns inga nya stadsutvecklingsområden i staden som är 
besparade från dessa omvärldsfaktorer vilket bör föranleda 
återhållsamhet och eftertanke kring de investeringar som 
staden förbinder sig till. Gällande det aktuella förslaget om en 
ny grundskola i Stora Sköndal konstaterar vi att det är mycket 
dyrt projekt och anser att den omfattande investeringen är 
svårmotiverad utifrån rådande beslutsunderlag och 
tillförlitligheten i prognoserna för området. Osäkerheten i hur 
demografin i området kommer att utvecklas till följd av den 
tilltänkta exploateringen innebär att vi anser den föreslagna 
projektkostnaden som svårmotiverad. 
  
Förslaget om den nya grundskolan motsvarar för tillfället en 
F-9 skola med kapacitet för 930 elever varav 30 i anpassad 
skola till en projektkostnad om 771,2 mnkr. Vilket är en 
fördyring om 100 mnkr sett sedan det senaste 
utredningsbeslutet. Den föreslagna platsen för skolan har 
svåra förutsättningar och den föreslagna gestaltningen av 
skolan underlättar inte för en strikt kostnadskontroll i 
projektet. Förslaget om en ny grundskola i Stora Sköndal bör 
återremitteras för vidare utredning där alternativa lösningar 
om exempelvis en F-6 skola utreds och där möjligheterna att 
tillgodose behovet av högstadieplatser på andra skolor 
undersöks. Om alternativ till nuvarande förslag inte utreds 
bör tidsplanen för skolan i Stora Sköndal utvärderas för att 
säkerställa större säkerhet kring att skolan i sin nuvarande 
utformning faktiskt motsvarar de tillkommande behoven. 
  

Linnéa Vinge (SD) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Sverigedemokraternas (SD) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att förvaltningen ges i uppdrag att ta fram en plan för 

hur bristen på skolgårdsfriyta ska kompenseras. 
3. Därutöver anföra följande: 

  
Mot bakgrund av att den planerade skolgårdsytan i det 
aktuella skolprojektet understiger 10 kvadratmeter per elev – 
trots att Boverkets föreskrifter rekommenderar en friyta om 
minst 30 kvadratmeter per elev – anser Sverigedemokraterna 
att en tydlig plan bör tas fram för hur denna brist ska 
kompenseras. Särskilt bör fokus läggas på att säkerställa 
tillgång till alternativa grönområden, utemiljöer samt 
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möjligheter till samverkan med närliggande 
idrottsanläggningar och parker. 
  
I tjänsteutlåtandet Ansökningar om godkännande som 
huvudman för fristående förskoleklasser, fritidshem, 
grundskolor och anpassade grundskolor (dnr UTBF 
2025/116) påpekar utbildningsförvaltningen att en friyta 
under 15 kvadratmeter per barn enligt erfarenhet leder till att 
viktiga funktioner inte kan anläggas. Det framstår därmed 
som inkonsekvent att acceptera en yta som understiger även 
detta lägre riktvärde i ett kommunalt skolprojekt. 
  
Vidare vill vi rikta kritik mot att projektets totala kostnad ökat 
med 100 miljoner kronor sedan tidigare beräkningar. Detta är 
anmärkningsvärt, särskilt med tanke på att friytan för 
eleverna samtidigt kraftigt underskrider gällande 
rekommendationer. Det är därför av största vikt att projektet 
inte fördyras ytterligare och att kostnadskontrollen skärps i 
fortsatt genomförande. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det först finns ett 
gemensamt förslag om återremiss från vice ordföranden Andréa 
Hedin med flera (M) och Claes Nyberg (C). Ordföranden prövar 
förslaget om återremiss mot att ärendet ska avgöras idag och finner 
att utbildningsnämnden beslutar att ärendet ska avgöras idag. 
Därefter finns det tre förslag till beslut: förvaltningens förslag, ett 
gemensamt förslag från vice ordföranden Andréa Hedin med flera 
(M) och Claes Nyberg (C) samt ett förslag från Linnéa Vinge (SD). 
Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner att 
utbildningsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
 
Handlingar i ärendet 

• UTBF 2023/3006-43 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Nybyggnation av grundskola i Stora Sköndal 

• UTBF 2023/3006-44 Bilaga 1 Inriktningsoffert Stora 
Sköndal 250310 

• UTBF 2023/3006-42 Bilaga 2 Offertunderlag 
investeringskalkyl 250310 SEKRETESS 

• UTBF 2023/3006-45 Bilaga 3 Planritningar Stora Sköndal 
2024-12-13 

• UTBF 2023/3006-46 Bilaga 4 Illustrationsplan Stora sköndal 
241119 
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§ 7 
Observatorielundens skola  
UTBF 2025/1546 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

förslag att stänga antagningen till Observatorielundens skola 
från och med läsåret 2026/27. 

2. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag att 
avveckla skolenheten Observatorielundens skola till 
höstterminen 2027. 

3. Utbildningsnämnden beslutar att lokalerna på Sandåsgatan 2 
och Odengatan 63 ska nyttjas för kommande 
evakueringsbehov i samband med planerat underhåll av 
andra skolor. 

  

Reservation 
Linnéa Vinge (SD) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Antalet barn i grundskoleåldern i Norra innerstaden förväntas 
minska betydligt fram till 2045. Det minskade elevantalet gör att 
förvaltningen ser behov av att minska antalet utbildningsplatser i 
området och frånträda tidsbegränsade externa lokaler för att minska 
hyreskostnadens andel av skolpengen. Samtidigt finns ett stort 
behov av ändamålsenliga skollokaler för att kunna evakuera elever 
från skolor i området där Stockholms skolfastigheter AB (SISAB) 
ser behov av att genomföra underhåll i fastigheterna. 
  
Observatorielundens skola har inför läsåret 2025/26 påbörjat en 
minskning av sin organisation för att till 2027 kunna frånträda 
lokaler i två externa fastigheter som har tidsbegränsade bygglov. 
Mot bakgrund av att det redan föreligger ett behov av att minska 
kapaciteten på skolan samtidigt som flera andra F-9 skolor i 
närområdet, med ändamålsenliga skollokaler, har lediga platser 
anser förvaltningen att en avveckling av Observatorielundens skola 
är ett hållbart sätt att hantera den förväntade minskningen av 
elevantalet i Norra innerstaden. Samtidigt kan de permanenta 
lokalerna som kvarstår ställas om och fungera som 
evakueringslösning för elever från flertal skolor i närområdet där 
skolorna behöver genomgå omfattande underhåll i närtid. 
  

Sida 12 (34)



 
 
 

 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 5/2025 
 

2025-05-22 

Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens förslag till beslut att stänga antagningen 
till Observatorielundens skola från och med läsåret 2026/27 samt att 
avveckla Observatorielundens skola till höstterminen 2027. 
Förvaltningen föreslår även att lokalerna på Sandåsgatan 2 och 
Odengatan 63 ska nyttjas för kommande evakueringsbehov i 
samband med planerat underhåll av andra skolor. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Linnéa Vinge (SD) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Sverigedemokraternas (SD) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att förvaltningen ges i uppdrag att återkomma med ett 

reviderat förslag som syftar till att möjliggöra en 
fortsatt drift av Observatorielundens skola som en 
självständig skolenhet. 

3. Därutöver anföra följande: 
  
Vi ser med oro på den trend som råder i Stockholm där 
mindre skolor stängs ned och slås samman till större enheter – 
något som riskerar att få allvarliga konsekvenser, inte minst 
för barn med särskilda behov. För många av dessa elever är 
den fysiska och sociala skolmiljön av avgörande betydelse. 
De har ofta behov av lugna miljöer och ett mindre 
sammanhang där personalen ges möjlighet att bygga 
långsiktiga relationer och erbjuda individuellt stöd. Mindre 
skolenheter, såsom Observatorielundens skola, erbjuder i 
regel just detta. 
  
När skolenheter växer i storlek uppstår fler utmaningar: högre 
ljudnivåer, större elevgrupper, ökad anonymitet och sämre 
förutsättningar för personalen att uppmärksamma och anpassa 
undervisningen efter varje barns behov. 
  
En nedläggning av Observatorielundens skola innebär inte 
bara att ytterligare en mindre skola försvinner, utan även att 
elever hänvisas till större och mer opersonliga skolmiljöer. 
Det är särskilt problematiskt att stadens skolor i allt högre 
grad samlokaliseras i större byggnader, ofta med minskad 
skolgårdsyta som följd. 
  
Det är också viktigt att påpeka att det faktum att antalet barn i 
stadsdelen minskar inte automatiskt bör leda till att 
fungerande skolor läggs ned. Tvärtom kan det minska trycket 
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på lokaler och skapa utrymme för mer pedagogiskt anpassad 
undervisning i mindre grupper – något som gagnar elevernas 
lärande. Att bevara skolor som redan har fungerande 
verksamhet, engagerad personal och etablerad föräldrakontakt 
är en investering i långsiktig kvalitet, inte minst i ett skede 
där många elever upplever ökad skolstress och psykisk 
ohälsa. En måttlig överkapacitet kan dessutom ge staden 
flexibilitet inför framtida demografiska svängningar, vilket 
historiskt visat sig vara svårt att förutsäga med precision. 
  
Vi anser att staden i stället bör arbeta aktivt för att bevara de 
mindre skolenheterna och säkerställa tillgången till skolgårdar 
av god kvalitet. Därför avstyrker vi förslaget om avveckling 
och yrkar att förvaltningen ges i uppdrag att återkomma med 
ett reviderat förslag som syftar till att möjliggöra en fortsatt 
drift av Observatorielundens skola som en självständig 
skolenhet. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett förslag från Linnéa 
Vinge (SD). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner 
att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M), Jan Jönsson (L) och 
Claes Nyberg (C) anmäler ett gemensamt särskilt uttalande enligt 
följande: 
  

Vi har stor förståelse för det engagemang som 
vårdnadshavare, skolledning och personal visat kring detta 
beslut. Det arbete som bedrivs på skolan förtjänar respekt och 
vi är medvetna om att verksamheten är uppskattad av elever, 
vårdnadshavare, och anställda. Vi ser det aktiva val som 
många föräldrar med elever vid Observatorielundens skolan 
vittnar om att de gjort som viktigt att värna. Något nuvarande 
majoritet i dagsläget gör allt för att begränsa. 
  
Stockholms stad står inför stora demografiska förändringar 
som också snabbare än väntat påverkar planering på både kort 
och lång sikt. Stadsdelarna närmast Observatorielundens 
skola är några av de som påverkas mest av färre barn i 
skolålder. Samtidigt har flera skolor i närheten behov av 
renoveringar under en lång tid framöver. Att 
Observatorielundens skolas lokaler kan användas för 
evakuering av de skolor som ska renoveras betyder att en 
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större andel av skolans resurser kan läggas på lärare och 
undervisning istället för dyra tillfälliga lokalkostnader. 
  
Nämndens beslut om större organisatoriska förändringar i 
skolorna påverkar oftast hundratals personer. Medborgare, 
och särskilt elever och vårdnadshavare, har rätt att få en 
transparent helhetsbild i tid. Trots detta brister 
kommunikationen återkommande. Det åligger i grunden den 
styrande vänstermajoriteten att ställa krav på kvaliteten i 
kommunikationen från staden och skärpa sin egen. 
Återkommande, och i flertalet ärenden som detta, nås vi av 
vittnesmål om otydlighet, osäkerhet, bristande samordning 
och proaktivitet, samt olyckliga val av tidstillfällen när 
kommunikation når personal, elever och vårdnadshavare. Att 
vårdnadshavare informerades om inriktningen att stänga 
Observatorielundens skola efter den sista dagen att göra ett 
aktivt omval inför höstterminen är inte en lämplig hantering 
av kommunikationen. 
  
Staden bör sträva efter att de värden som skapats på 
Observatorielundens skola, en mindre organisation med god 
gemenskap och engagemang, inte går förlorade. Det är därför 
viktigt att den unika kännedomen om elevernas förmågor och 
enskilda behov som personalen på Observatorielundens skola 
har inte faller mellan stolarna. Vi förutsätter att staden 
garanterar en så god övergång för eleverna och personalen 
som möjligt, i synnerhet för de elever som närmar sig slutet 
av sin grundskoletid och betygssättning. De elever som 
önskar bör så långt det är möjligt få flytta samlat i dagens 
grupper för bästa trygghet och kontinuitet i lärandet och att 
relationer mellan elever och lärare får värnas. 
  
Vi förutsätter att vi som nämnd får återkommande 
rapportering om hur situationen kring Observatorielundens 
skola utvecklas med ett särskilt fokus på hur 
kommunikationen med de som direkt berörs av förändringen 
har förbättrats. Den fortsatt rådande passiva hållningen från 
majoriteten gällande kommunikationen med vårdnadshavare 
är inte värdig Sveriges största skolkommun. 
  

Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler i form av ett ersättaryttrande att hon 
ansluter sig till det gemensamma särskilda uttalandet från vice 
ordföranden Andréa Hedin med flera (M), Jan Jönsson (L) och 
Claes Nyberg (C). 
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Handlingar i ärendet 
• UTBF 2025/1546-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 

Observatorielundens skola 
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§ 9 
Ändringar i delegationsordningen för 
utbildningsnämnden  
UTBF 2025/1561 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner förslagen till ändringar i 

delegationsordningen för utbildningsnämnden i enlighet 
med utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Utbildningsnämnden delegerar samtliga beslut i 
delegationsordningen till utbildningsdirektören. 
Utbildningsdirektören beslutar om vidaredelegation. 

3. Ändringarna i delegationsordningen träder i kraft den 1 juli 
2025. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsförvaltningen arbetar löpande med att uppmärksamma 
behov av förändringar och uppdateringar av utbildningsnämndens 
delegationsordning utifrån bland annat förändrad lagstiftning och 
behov av redaktionella förbättringar. Förvaltningen redovisar i 
tjänsteutlåtandet ett antal förslag till förändringar av såväl befintliga 
delegationer som tillägg av nya delegationer. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens förslag till ändringar i 
delegationsordningen för nämnden i enlighet med tjänsteutlåtandet. 
Vidare föreslår utbildningsförvaltningen att utbildningsnämnden 
delegerar samtliga beslut i delegationsordningen till 
utbildningsdirektören och att utbildningsdirektören får rätt att 
besluta om vidaredelegation. Ändringarna i delegationsordningen 
träder i kraft den 1 juli 2025. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 
• UTBF 2025/1561-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 

Ändringar i delegationsordningen för utbildningsnämnden 
• UTBF 2025/1561-1.1 Bilaga - Delegationsordning för 

utbildningsnämnden 
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§ 10 
Handlingsplan för kommunens aktivitetsansvar i 
Stockholms stad (KAA) 2025–2027  
UTBF 2025/2368 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner Handlingsplan för kommunens 
aktivitetsansvar i Stockholms stad 2025–2027 och överlämnar den 
till kommunstyrelsen. 
  

Reservation 
Claes Nyberg (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
I Stockholms stad har arbetsmarknadsnämnden huvudansvaret för 
kommunens aktivitetsansvar utifrån stadens handlingsplan för 
arbetet. Arbetsmarknadsförvaltningen har, i samverkan med 
utbildningsförvaltningen och socialförvaltningen samt i samråd med 
stadsdelsförvaltningarna, tagit fram en handlingsplan för perioden 
2025–2027. Handlingsplanen beskriver uppdragets bakgrund och 
innehåll, organisation för genomförandet, ansvarsfördelning samt 
inriktning för insatser på en övergripande nivå. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner Handlingsplan för kommunens aktivitetsansvar i 
Stockholms stad 2025–2027 och överlämnar den till 
kommunstyrelsen. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Claes Nyberg (C) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Centerpartiets (C) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Delvis godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande. 
2. Att därutöver anföra följande: 

  
Centerpartiet i Stockholms stad ser positivt på ambitionen att 
stärka kommunens aktivitetsansvar 2025–2027. Ett starkt 
samhälle byggs underifrån, där varje individ ges möjlighet att 
forma sin egen framtid. För oss i Centerpartiet är det centralt 
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att unga som står utanför utbildning och arbete inte lämnas 
bakom. De ska fångas upp tidigt, mötas med tillit till sin 
förmåga och ges verktyg att själva ta nästa steg mot studier, 
arbete och egenmakt. 
  
Vi efterlyser en tydligare roll för civilsamhället och det lokala 
näringslivet i arbetet med aktivitetsansvaret. Det är i mötet 
mellan det offentliga och den ideella kraften, mellan 
myndigheter och småföretagare, som de långsiktiga 
lösningarna växer fram. Här kan IOP-samarbeten vara ett bra 
verktyg för att formalisera uppdragen. Ingen aktör ensam har 
alla svar, men tillsammans kan vi erbjuda fler vägar till 
delaktighet, sysselsättning och framtidstro. 
  
Digitaliseringens möjligheter är ett sätt att göra stödet mer 
tillgängligt och anpassat. Med rätt digitala verktyg blir det 
lättare för unga att hitta information, få kontakt och göra egna 
val, särskilt för dem som inte känner sig hemma i traditionella 
strukturer. Staden behöver tänka mer användarvänligt och 
hitta nya sätt att möta ungdomar där de är. 
  
Handlingsplanens betoning på individanpassning och 
samverkan mellan skola och socialtjänst är i linje med vår syn 
på en nära välfärd, där systemet formas kring människan, inte 
tvärtom. Samtidigt ser vi att arbetet behöver börja tidigare. 
När frånvaro och oro uppstår måste samhället kliva fram 
snabbare och mer samlat. En skola som ser varje elev, i nära 
samverkan med sociala insatser, är grunden för att ingen ska 
falla igenom. 
  
Vi välkomnar att hedersrelaterat våld och förtryck lyfts i 
planen. Alla ska ha rätt att bestämma över sitt eget liv. Ingen 
ska behöva känna sig kontrollerad eller hotad. Här har staden 
ett tydligt ansvar att agera och se till att stödet verkligen finns 
på plats. 
  
Sammanfattningsvis ser Centerpartiet att handlingsplanen tar 
viktiga steg i rätt riktning. Men för att ge varje ung 
stockholmare verklig framtidstro krävs ett aktivitetsansvar 
som genomsyras av tillit till individen, kraften i samverkan, 
teknisk utveckling och en orubblig tro på friheten att forma 
sitt eget liv. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett förslag från Claes 
Nyberg (C). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner 
att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Handlingar i ärendet 

• UTBF 2025/2368-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Handlingsplan för kommunens aktivitetsansvar i Stockholms 
stad 2025-2027 

• UTBF 2025/2368-1.1 Bilaga - Handlingsplan för 
kommunens aktivitetsansvar 2025-2027 

 
 

Sida 21 (34)



 
 
 

 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 5/2025 
 

2025-05-22 

§ 19 
Motion om Stockholms stads stöd i återuppbyggnaden 
av Ukraina  
UTBF 2025/2164 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
  

Reservationer 
Jan Jönsson (L) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
  
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) reserverar sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag till beslut som 
redovisas under protokollets rubrik "Förslag till beslut". 
  
Claes Nyberg (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ”Motion om Stockholms stads stöd 
i återuppbyggnaden av Ukraina” till utbildningsnämnden för 
yttrande. I motionen föreslås att Stockholms stad signerar 
vänortsavtalet med Kiev, och inrättar en praxis att förvaltningar och 
bolag donerar utrustning som inte längre behövs i verksamheten till 
återuppbyggnaden av Ukraina. 
  
Utbildningsförvaltningen bedömer att ett vänortsavtal med Kiev 
skulle kunna möjliggöra värdefullt utbyte för elever och personal, i 
första hand efter att den väpnade konflikten har upphört. Vidare 
anser förvaltningen även att det finns ett visst utrymme för att 
donera utrustning som inte längre behövs i den egna verksamheten 
till Ukraina. Det är dock viktigt att skolpengen inte belastas med 
kostnader relaterade till donation av utrustning. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Jan Jönsson (L), vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) och 
Claes Nyberg (C) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Liberalernas (L), Moderaternas (M) och Centerpartiets (C) 
gemensamma förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att bifalla motionen. 
3. Att i övrigt anföra följande. 

  
Vi tackar för förvaltningens goda respons på vår motion. Vi 
vidhåller dock fortsatt vår inställning i motionen att stödet bör 
sättas igång omedelbart. Förvaltningen skriver att det bör 
göras efter att den väpnade konflikten är över. Men då 
uppstår frågan om hur något sådant ska definieras. Det är 
viktigt att kriget avslutas på ett sådant sätt att Ryssland inte 
kan återta sina anspråk på att attackera Ukraina. Ukraina har 
ett ständigt behov av återuppbyggnad, även i mindre 
krigsdrabbade delar av landet och där kan Stockholm göra 
mer nytta redan idag. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett gemensamt förslag 
från Jan Jönsson (L), vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) 
och Claes Nyberg (C). Förslagen ställs mot varandra och 
ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler i form av ett ersättaryttrande att hon 
ansluter sig till Jan Jönsson (L), vice ordföranden Andréa Hedin 
med flera (M) och Claes Nybergs (C) gemensamma förslag till 
beslut. 
  
 
Handlingar i ärendet 

• UTBF 2025/2164-3 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Motion om Stockholms stads stöd i återuppbyggnaden av 
Ukraina 

• UTBF 2025/2164-2.1 Motion om Stockholms stads stöd i 
återuppbyggnaden av Ukraina 
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§ 20 
Beredskap kring pågående dödligt våld (PDV)  
UTBF 2025/1155 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har mottagit en skrivelse från Andréa Hedin 
med flera (M), Jan Jönsson med flera (L), Claes Nyberg med flera 
(C) och Frida Bondesson (KD) angående beredskap kring pågående 
dödligt våld (PDV). Författarna av skrivelsen önskar ett klargörande 
huruvida samtliga skolor i Stockholms stad kommer att erbjudas 
övningar tillsammans med Polismyndigheten under 2025, samt om 
förvaltningen har några förändrade eller tidigarelagda planer på 
trygghetsskapande investeringar i skollokaler med anledning av 
dådet i Örebro. 
  
Sedan 2018 pågår omfattande insatser på Stockholms stads 
kommunala skolor med syfte att öka beredskapsförmågan i händelse 
av PDV. Förvaltningen genomför löpande övningar i inrymning på 
stadens grund- och gymnasieskolor. Stockholms stads 
gymnasieskolor erbjuds under 2025 att öva tillsammans med 
Polismyndigheten och Storstockholms brandförsvar. Ytterligare 
verksamhetsanpassningar för att förbättra tryggheten och säkerheten 
på stadens skolor kan bli aktuella när mer information kring 
våldsdådet i Örebro finns tillgänglig. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
  
 

Sida 25 (34)



 
 
 

 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 5/2025 
 

2025-05-22 

Handlingar i ärendet 
• UTBF 2025/1155-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 

Beredskap kring pågående dödligt våld (PDV) 
• UTBF 2025/1155-1 Skrivelse från Moderaterna (M), 

Liberalerna (L), Centerpartiet (C) och Kristdemokraterna 
(KD) angående beredskap kring pågående dödligt våld 
(PDV) 
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§ 21 
Uthyrning av skolornas lokaler  
UTBF 2025/1157 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen.  
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har mottagit en skrivelse från Andréa Hedin 
med flera (M) och Claes Nyberg med flera (C) angående uthyrning 
av skolors lokaler till föreningslivet och hur idrottsförvaltningens 
bokningssystem används vid uthyrning av skolornas lokaler. 
  
De lokaler vars förutsättningar tillåter uthyrning genom 
bokningssystemet finns tillgängliga att boka genom systemet. För 
att en lokal ska passa för uthyrning genom bokningssystemet 
behöver vissa fysiska krav på lokalen vara uppfyllda. Om kraven på 
lokalen inte uppfylls behöver det finnas personal på plats under 
uthyrningen. Lokaler i skolor som inte finns i bokningssystemet kan 
hyras ut efter godkännande från utbildningsförvaltningens 
lokalenhet. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

• UTBF 2025/1157-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - Svar 
på skrivelse från M och C gällande skolornas lokaler 

• UTBF 2025/1157-1 Skrivelse från Moderaterna (M) och 
Centerpartiet (C) angående skolornas lokaler 

 

Sida 27 (34)



 
 
 

 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 5/2025 
 

2025-05-22 

 

Sida 28 (34)



 
 
 

 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 5/2025 
 

2025-05-22 

§ 22 
Akutskolor för yngre barn  
UTBF 2025/1161 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
  

Reservationer 
Jan Jönsson (L) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
  
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) reserverar sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag till beslut som 
redovisas under protokollets rubrik "Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Jan Jönsson med flera (L) har lämnat in en skrivelse till 
utbildningsnämnden angående akutskolor för yngre barn. 
Författarna vill att utbildningsförvaltningen besvarar frågan om hur 
förvaltningen ser på frågan om att etablera en skolakut även för 
yngre elever. 
  
Utbildningsförvaltningen gör bedömningen att en placering på 
Skolakuten är en lämplig åtgärd för elever från och med årskurs 6. 
Att omplacera en elev till Skolakuten är en disciplinär åtgärd som 
oftast även innebär att eleven får en betydligt längre resväg till 
skolan, något som kan vara svårt att hantera för en yngre elev. 
Förvaltningen vill samtidigt betona att det finns ett antal åtgärder 
som en skola kan vidta även i de fall en yngre elev är våldsam eller 
kraftigt utåtagerande, däribland tillfällig omplacering till 
närliggande skolenhet eller avstängning enligt skollagen. Det finns 
även en möjlighet för skolan att få stöd från Skolakuten från 
förskoleklass och uppåt genom det navuppdrag där Skolakutens 
personal finns med och stöttar arbetslaget på hemskolan. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Jan Jönsson (L) och vice ordföranden Andréa Hedin med flera 
(M) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt Liberalernas (L) 
och Moderaternas (M) gemensamma förslag till beslut enligt 
följande: 
  

1. Att delvis avslå förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att förvaltningen som pilotprojekt etablerar en 

akutskola för yngre elever. 
3. Att därutöver anföra följande. 

  
Förvaltningens svar tar avstamp dels i slutsatserna från 
utredningen om trygghet och studiero, dels i argumentet att 
akutskola för yngre skulle innebära att skolan hamnar längre 
bort från hemskolan. Men vad gäller det senare så finns ju 
möjligheten att erbjuda skolskjuts. Små barn som går i CSU-
grupper åker med skolskjuts dagligen i Stockholms skolor, så 
det borde fungera också i detta fall. 
  
Förvaltningen hänvisar alltså vidare till utredningen om 
trygghet och studiero, vars slutsatser presenterades i vintras, 
och som dömde ut akutskolor för yngre som olämpliga. 
Utredningen framför följande angående idén om akutskola för 
yngre barn: 
  
"Utredningen anser att akutskola för elever i lågstadieåldern 
är olämpligt. Det beror dels på att sådana elever befinner sig 
i ett känsligt utvecklingsskede, dels på att det ofta är svårt att 
tillgodose elevernas behov av trygghet och stabilitet i en 
akutskoleverksamhet." 

  
Vidare framhålls: 
  
"Att tillfälligt placeras på en akutskola kan innebära 
reducerad timplan och anpassad studiegång. Det är en 
ingripande åtgärd som måste ses som en absolut sista utväg." 
  
Med tanke på att yngre barn kan gå i SU-grupper redan från 
åk 1 vore i så fall dessa argument tillämpliga även på dessa 
elever. Men denna insats har ju visat sig fungera väl. Vi ser 
det som självklart att akutskola ska undvikas ju yngre 
eleverna är, men när andra elever och personal lider stor 
skada kan det vara nödvändigt. Som forskning från Örebro 
universitet visat, kan man se negativa ”smittoeffekter” av att 
flera barn med denna problematik när det gäller utåtagerande 
drar ner varandra ännu djupare i negativa mönster. Det är 
också viktigt utifrån barnens senare utveckling att redan i 
tidiga insatser komma till rätta med barns aggressiva 
beteende. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett gemensamt förslag 
från Jan Jönsson (L) och vice ordföranden Andréa Hedin med flera 
(M). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner att 
nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

• UTBF 2025/1161-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Akutskolor för yngre barn 

• UTBF 2025/1161-1 Skrivelse från Liberalerna (L) om 
akutskolor för yngre barn 
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§ 23 
Undervisningsmaterial beträffande antisemitism  
UTBF 2025/1159 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Jan Jönsson med flera (L) har lämnat in en skrivelse till 
utbildningsnämnden med frågor angående undervisningsmaterial 
beträffande antisemitism. 
  
Utbildningsförvaltningen erbjuder stöd och fortbildning till 
skolpersonal, bland annat i form av studieresor. Det finns även ett 
pågående samarbete med Forum för levande historia och 
förvaltningen lyfter fram deras utbildningsmaterial i kontakt med 
stadens skolor. Förvaltningen har kunskaper om 
”Demokratistegen”, som är ett stöd för skolor i hur man kan stärka 
en demokratisk värdegrund samt arbeta mot antisemitism och 
rasism. Förvaltningen kan därför vägleda skolor som vill arbeta med 
kollegialt utvecklingsarbete kring både skolmiljö och undervisning. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

• UTBF 2025/1159-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Undervisningsmaterial beträffande antisemitism 

• UTBF 2025/1159-1 Skrivelse från Liberalerna (L) angående 
undervisningsmaterial beträffande antisemitism 

 

Sida 32 (34)



 
 
 

 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 5/2025 
 

2025-05-22 

 

Sida 33 (34)



 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 5/2025 
 

2025-05-22 

§ 24 
Övriga frågor  

Beslut  
  

Skrivelser för beredning 
Utbildningsnämnden överlämnar följande skrivelser till 
utbildningsförvaltningen för beredning: 
  

• Skrivelse från Jan Jönsson (L) angående bristande stöd vid 
övergången från förskola till anpassad skolgång 

• Skrivelse från Jan Jönsson (L) angående stöd för skolledare 
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